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Samenvatting informatiebijeenkomst aanwonenden Van Brakelstraat 1  

inzake huisvesting amv’ers in pand Assink Lyceum 

 

Datum : 18 maart 2025 

 

Aanwezig : Een afvaardiging van 100 omwonenden. Burgemeester Rob Welten, 
wethouder Pieter van Zwanenburg, projectleider Mirjan Scheltema, 
teamleider mevrouw Ten Thije Boonkkamp, projectteam van de 
gemeente  

Aanleiding : Informatiebijeenkomst over het voorgenomen besluit tot de opvang 
van maximaal 50 alleenstaande minderjarige vluchtelingen aan de 
van Brakelstraat 1 (Assink Lyceum). 

  

 

 

1. Welkom en introductie 
Mevrouw Scheltema opent de vergadering en heet de aanwonenden welkom.  
 

2. Voorgenomen besluit huisvesting amv’ers1 
De heer Van Zwanenburg geeft een toelichting op het voorgenomen besluit van het 
college van B&W om 50 amv’ers te huisvesten in de Van Brakelstraat 1, waar nu het 
Assink Lyceum is gevestigd. Dit gebouw wordt vanaf juli 2025 niet meer als school 
gebruikt. Dat betekent een verplaatsing van de 34 amv’ers aan de Molenstraat, 
opgehoogd met 16.  
 
Er zijn positieve ervaringen met de amv’ers aan de Molenstraat. De jongeren zijn 
gewend, het toezicht is geregeld. Het gaat om kwetsbare jongeren in de leeftijd 12 t/m 15 
jaar. In het kader van de Spreidingswet betekent dit dat de gemeente Haaksbergen nog 
77 asielzoekers moet huisvesten (totale opgave 127). Het college van B&W gaat 
hierover in gesprek met de gemeenteraad en neemt dan een besluit.  
 
Waarom is gekozen voor de Van Brakelstraat? 
Mevrouw Ten Thije Boonkkamp legt uit dat er op deze locatie nieuwbouw gepland staat. 
Tot die tijd wordt de Bouwmeesterlocatie volledig benut door de school. Leegstand aan 
de Van Brakelstraat wil de gemeente voorkomen. Het pand wordt niet gesloopt — bij 
toekomstige nieuwbouw kunnen de bestaande fundamenten worden hergebruikt. 
 
Deze keuze voor de Van Brakelstraat is gemaakt op basis van uitgebreid onderzoek naar 
verschillende locaties, waarbij onder andere is gekeken naar netcongestie, doorlooptijd, 
inpasbaarheid, kosten en duurzame oplossingen. 
Wanneer er meer bekend is zal hiervoor een informatiemoment volgen. 
 
Ervaringen aan de Molenstraat 
Voor én een jaar na de opening van de opvanglocatie aan de Molenstraat is onderzoek 
gedaan naar de ervaringen van omwonenden. De resultaten zijn te vinden op de website 
van de gemeente. 
 
 
 

 

1 alleenstaande minderjarige vluchtelingen 
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Na een wat onrustige start met enkele interne incidenten, gaan de jongeren nu naar 
school en nemen deel aan verschillende activiteiten. Wel ervaren zij het ontbreken van 
een buitenruimte als een gemis. Overlast of criminaliteit is niet geconstateerd. Ook de 
geluidsoverlast blijkt minder dan vooraf werd gedacht, net als de sociale impact op de 
buurt. De locatie ligt op een druk punt met veel verkeer. Dat is op die locatie wel een 
toenemend punt van aandacht.  
 
Proces 
De wijkraad is op de hoogte gebracht. De volgende stap is het aanbieden van het pand 
aan COA.  
Er komt een ‘meedenkgroep’ met bewoners uit de buurt. Deze groep gaat regelmatig in 
gesprek met de gemeente en het COA over bijvoorbeeld de inrichting van het terrein, 
huisregels en (het voorkomen van) mogelijke overlast.  
Daarna zal een bestuursovereenkomst worden opgesteld tussen COA en de gemeente 
waarin alle gemaakte afspraken worden vastgelegd.  Na juli 2025 wordt de school 
verbouwd, zodat het COA de locatie in november in gebruik kan nemen. 
 
De overige 77 asielzoekers die binnen de  opgave van Haaksbergen vallen, worden 
elders opgevangen. Daar is nog geen besluit over genomen.  
 

3. Vragenronde 

• Het besluit lijkt al genomen, klopt dat? Het formele besluit nog moet worden 
genomen. Daarna wordt het pand aan COA aangeboden. 

 

• Waarom is niet de hele wijk is uitgenodigd voor deze bijeenkomst? In deze fase 
bewust is gekozen om alleen direct aanwonenden uit te nodigen. In een volgende fase 
wordt een grotere groep betrokken. 

 

• Hoe zit het met de leeftijd van de jongeren: de groep van 12 t/m15 jaar wordt 
immers ouder. De procedure voor een verblijfsstatus duurt ongeveer anderhalf jaar. 
Daarna verhuizen de jongeren naar een andere locatie en komen er nieuwe jongeren in 
dezelfde leeftijdsgroep. 

 

• Is het zeker dat de groep van 77 asielzoekers niet alsnog aan de Van Brakelstraat 
wordt gehuisvest? Het college heeft de gemeenteraad voorgesteld om voor deze groep 
(van 77) een andere locatie te zoeken. De gemeenteraad beslist hierover uiteindelijk. De 
reacties van omwonenden worden teruggekoppeld aan de gemeenteraad.  
 

• Stopt de opvang daadwerkelijk in 2029, en wat gebeurt er als de bouw vertraging 
oploopt? De buurt wil een garantie over de einddatum. De wethouder meldt dat zo’n 
garantie op dit moment niet te geven is, omdat de gemeenteraad in juli nog spreekt over 
de financiering. Het huidige uitgangspunt is dat de opvang tot uiterlijk 2030 duurt. Mocht 
er sprake zijn van vertraging in de bouw, dan wordt dit met de buurt besproken. 

 

• Waarom er een besluit is genomen voor de opvang van 50 amv’ers zonder vooraf 
overleg met de omwonenden? Het college heeft als bevoegd gezag het recht om een 
besluit te nemen, maar hecht veel waarde aan het betrekken van de buurt. Tegelijkertijd 
heeft de gemeente te maken met een forse opgave: naast de opvang van deze 50 
amv’ers moet er voor meerdere groepen (vluchtelingen, Oekraïners, statushouders) 
opvang geregeld worden. Dit betekent dat er in meerdere wijken opvangvoorzieningen 
moeten komen.  

 

• Wat vinden de omwonenden van de Molenstraat van het beëindigen van de opvang 
op die locatie? De reacties zijn wisselend. De gemeente houdt zich in ieder geval aan 
de eerder gemaakte afspraak dat de opvang daar maximaal twee jaar zou duren.  
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Tegelijkertijd leeft bij sommige bewoners de zorg over wat er met de locatie gebeurt 
zodra de amv’ers vertrekken.  

 
• Gaan de plannen niet door als de buurt tegen is? Het college neemt een besluit op 

basis van alle relevante omstandigheden, waarbij de zorgen uit de buurt worden 
meegenomen. Die zorgen worden serieus genomen en besproken, maar uiteindelijk 
moet de gemeente haar verantwoordelijkheid nemen. Ook als dat betekent dat er 
impopulaire besluiten nodig zijn. Bewoners hebben invloed, maar geen veto. 

 

• Een omwonende vindt dat de situatie aan de Molenstraat te positief wordt 
voorgesteld. Hoe kan de gemeente de veiligheid garanderen? Met de buurt aan de 
Molenstraat zijn duidelijke afspraken gemaakt, waaronder het instellen van een meldpunt 
voor overlast. Deze meldingen worden maandelijks besproken tussen gemeente, politie 
en COA. Er zijn altijd medewerkers van het COA aanwezig op de locatie. Er is 24/7 uur 
toezicht. Waar nodig worden ouders, voogden of politie betrokken. Er komt een 
telefoonnummer voor direct contact bij overlast.  

 

• Waar komt de ingang in de nieuwe situatie aan de Van Brakelstraat? Over de ingang 
kan meegedacht worden in de ‘meedenkgroep’, in overleg met het COA. 
 

• De combinatie van een opvanglocatie voor alleenstaande minderjarige 
vreemdelingen (amv’ers) en een Jongeren Ontmoetingsplek (JOP) is vragen om 
problemen. De burgemeester erkent de zorgen, maar licht toe dat een JOP juist bedoeld 
is als veilige plek waar jongeren  kunnen samenkomen. Er worden afspraken gemaakt  
om te voorkomen dat de JOP wordt overheerst door jongeren van de opvanglocatie. Zo 
wordt gewerkt aan een evenwichtig gebruik van de ontmoetingsplek voor álle jongeren in 
de wijk Bij problemen zal de gemeente bijsturen.  

 

• Een omwonende geeft aan zich onveilig te voelen in de buurt. Ze ervaart overlast van 
hangjongeren, heeft hierover meerdere keren contact gehad met de politie, maar voelt 
zich onvoldoende gehoord. Volgens haar blijft het optreden van de politie beperkt tot de 
controle van identiteitsbewijzen. De burgemeester zegt toe deze signalen serieus te 
nemen en na te gaan wat er speelt. 
 

• Een andere omwonende wil een tegengeluid afgeven en roept mensen op niet te 
discrimineren. Ze is opgegroeid in een multiculturele samenleving en vindt dat mensen 
hier welkom zijn. 
 

• Wat wordt er gedaan met basisschool Theo Scholte? 
Mevrouw Ten Thije Boonkkamp antwoordt dat de gemeente hierover in gesprek is met 
woningcorporatie Domijn. De bedoeling is dat op deze locatie sociale huurwoningen 
komen. (NB: Onderzocht wordt of de school op korte termijn gesloopt kan worden) 
 

• Komt er een politiebureau in Haaksbergen? Er is een politieservicebureau in 
Haaksbergen, volgens de landelijke richtlijnen. De nadruk ligt op aanwezigheid van de 
politie op straat, niet op een kantoorlocatie. De beperkte beschikbaarheid van agenten is 
een landelijk probleem en wordt behandeld door de Tweede Kamer. 
 

• Als er sprake is van vernielingen, dan ligt de verantwoordelijkheid bij degene die schade 
veroorzaakt. Bij minderjarige bewoners van de COA-locatie wordt dit via het COA 
afgehandeld: de voogd wordt aangesproken en handelt dit af.  
 

• Gaat het alleen om jongens? Dat is het geval. 
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• Wat gebeurt er om de veiligheid van vrouwen en meisjes te waarborgen? Met het 
COA zijn hierover duidelijke afspraken gemaakt. Bij verdenking van een strafbaar feit 
worden jongeren overgeplaatst en vindt er een strafrechtelijk vervolg plaats. De 
gemeente heeft het recht direct in te grijpen. Dit heeft zich nog niet voorgedaan.  
 

• Krijgen ze op locatie les of elders? De jongeren gaan naar het ISK (internationale 
schakelklas) Berkelland. Voor kinderen van 6-12 jaar wordt gekeken of we deze eerst 
lokaal kunnen opvangen. Meedraaien in het reguliere onderwijs gebeurt meestal na 1-2 
jaar.  
 

• Is het mogelijk om de groep van 50 amv’ers te splitsen over meerdere locaties? Dit 
is geen optie. Een groep van 50 is het maximum en is om meerdere redenen gekozen. 
Enerzijds vanwege het economisch nut, anderzijds omdat bij een groep van deze 
omvang het COA meer deskundigheid op de locatie kan inzetten, zoals begeleiding en 
toezicht. Zo wordt de opvang beter georganiseerd en krijgen de jongeren de juiste 
ondersteuning.  
 

4. Proces 
De locatie wordt, na het collegebesluit, aangeboden aan het COA. Deze beoordeelt of 
het geschikt is. De buurt kan vervolgens meedenken over praktische zaken. Ook komt er 
een meldpunt voor vragen.  
 
De aanwezigen kunnen door het middel van invullen van het formulier zich vanavond 
aanmelden voor de nieuwsbrief en ontvangst van het verslag. Er komt in de nieuwsbrief 
ook een oproep voor deelname aan de verbindingsgroep/klankbordgroep.  
 

5. Follow-up 
Er komt een vervolgbijeenkomst na het COA-besluit. Bij vragen kan men zich wenden tot 
opvang@haaksbergen.nl. 
 

6. Afsluiting 
Mevrouw Scheltema sluit de avond en dankt de aanwezigen voor hun inbreng. Er is 
gelegenheid om informeel na te praten. 
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